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 المستخلص

 

 

رادار الن شنارةإالناتجة عنن , قيم التخيليةرادار الفوهة المُركبة العكسي هي تحويل للإن مصاورة 
ا و  ,إلننص صننور نقثيننة  نابيننة اتبعنناد ضاح درجننة و ننو  عاليننة, لهنند المنعكسننة مننن ا عر نني 

محناضاة "ينتم اسنتخدام إجنرا  . تنقسنم حركنة الهند  إلنص حركنة انتقالينة و وخنري دورانينة. ثولي ا
حصننر يننتم ضلك بننو , لمحنناضاة مجموعننة مننن النثامنناح المتننواترة المنعكسننة مننن الهنند " النثننا 

فنذضا تمين ح الحركنة الدورانينة ب نهنا حركنة . علوماح حركة الهد  إلص فقنث الحركنة الدورانينةم
فننذن الحصننول علننص صننورة عاليننة الو ننو  يكننون بننذجرا  تحويننل , ضاح سننرعة دورانيننة  ابتننة

تمتا  اتهدا  البحرينة الصنريرة  ,ولكن. فورير علص البُعد الثولي لمجموعة النثاماح المختارة
الثنولي  البُعند و نو مما يتسبب في انخفاض درجة ورانية المعقدة و الرير متومعة بحركتها الد
ينتم تويين  . ا افة عناصر ضاح درجة تفا لية عالية إلص وثوار بياناح الهند  بسببللصورة 
ا عن , "نثا  دوبلر اللحيي"إجرا   لمعالجنة تلنك التجناو اح الثورينة و , "نثا  دوبلر"عو  

 .الترددية المشتركة-التحويلاح ال منيةضلك باستخدام 
 

 ,لمحاضاة النثنا  ةجديد خوار ميةك ,"الموا مة المويجيـة" خوار ميةامترا  تم في هضه الرسالة 
حيث تم استنباثها بعد منامشة مفصلة تخثا  محناضاة  ".مثابقة اتغلفة"ي من خوار مياح و ه

" الموا منة المويجينة"تنم تثبين  . ة اتغلفنةالناتجة عند اسنتخدام الثنر  الخاصنة بمثابقن النثا 
محنناضاة "و" الم نناهاة" :نتننابخ خوار مينناحمنن   بياننناح مياسننية حقيقيننة و مقارنننة نتابجهننا علننص

و تفننو  مربنني  تلننك الخوار مينناح منند ويهننرح المقارنننة تقننارب رممنني بننينو. "النثننا  الشنناملة
و  ,اجرا  نثنا  دوبلنر اللحينيتمح منامشة , من جهة وخري". الموا مة المويجية" خوار ميةل

ا بنـ  ,الترددينة المشنتركة-التحنويلاح ال منينةضلك بعند تقنديم  نا"بند   , "تحوينل فنورير المحندد  مني 
لقد تم الترلب علص تحدي  صعوبة تثبي  التو ين  السنيني ك حند ". التو ي  السيني" وصولا  إلص 

و التنني تمننح , "مُثننورةنية الالثريقننة السنني" و ضلننك بتثننوير  ,إجننرا اح نثننا  دوبلننر اللحينني
و مند . منامشتها و تثبيقها علص بياناح نموضجية و  بياناح محاكناة و كنضلك بيانناح مياسنية حقيقينة

 .صور نقثية فابقة الو و و فاعلية الثريقة و ضلك بذخراجها  ويهرح هضه التثبيقاح صحة
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ABSTRACT 
 
 

Inverse Synthetic Aperture Radar (ISAR) imaging is the process of resolving a set of 

the target complex valued radar illuminations into a high resolution 2D target image. 

The target motion is composed of: translational and rotational motions. Rang  

Alignment is used to align successive received target echoes to limit the motion 

information of the target into only that of the rotational motion. If the rotation is with 

constant angular velocity, then the Fourier transform along the cross-range, Doppler, 

dimension will result in a high resolution image. However, small marine targets are 

characterized by their complex and unpredicted rotational motion which will degrade 

the Doppler resolution by introducing high order differential terms to the phase 

information of the target. Range Instantaneous Doppler (RID) imaging, rather than 

Range Doppler, is used to compensate these phase errors using Joint Time-

Frequency Transforms (JTFTs). 

In this thesis, the Wavelet Fit algorithm is proposed as a range alignment algorithm 

and is perceived after detailed discussion of the aligning errors that induce when 

using envelope similarity range alignment methods. The Wavelet Fit algorithm is 

implemented on measured data and is compared with the Global Rang Alignment 

algorithm, and the correlation algorithm. The compared algorithms performed 

numerically close, where the Wavelet Fit algorithm had competitive performance and 

visual advantage. RID imaging is discussed after the introduction of  JTFTs, 

beginning from the STFT, and ending by the S-distribution. The challenge of 

utilizing the S-distribution as an RID imaging technique is encountered by 

developing the Modified S-method (MS-method), which is discussed and applied on 

modeled; simulated; and measured data. The validity of the MS-method was 

indicated by outputting high-resolution images. 

 


